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Protokół Nr XIII/2012 

 

 

z XIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 21 marca 2012 r. 

 
 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej w godzinach od 14
00 

do 18
50

. Na 

ogólną liczbę 15 radnych w sesji udział wzięło 11 radnych. W sesji udział wzięło 6 

pracowników urzędu gminy oraz 14 osób zainteresowanych obradami. 

 

Listy obecności w załączeniu do protokołu. 

 

 

1. Otwarcie obrad XIII sesji Rady Gminy i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Sprawozdanie z działalności Komisariatu Policji w Chełmży na terenie gminy Zławieś 

Wielka za 2011 r. 

4. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej oraz Gminnej 

Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2011 r.  

5. Perspektywy rozwoju oraz założenia merytoryczne współpracy Gminnego Ośrodka 

Kultury i Sportu z jednostkami oświaty, kultury i sportu. 

6. Podjęcie uchwał: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu gminy Zławieś Wielka na 2012 r. 

2) w sprawie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2013. 

3) w sprawie zmiany statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Złejwsi Wielkiej. 

4) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowościach Rozgarty i Zławieś Mała. 

5) w sprawie sprzedaży nieruchomości mienia komunalnego gminy, położonej w Górsku  

z udzieleniem bonifikaty od ceny jej zbycia. 

6) w sprawie uchylenia uchwały Nr XI/74/2011 Rady gminy Zławieś Wielka z dnia 28 

grudnia 2011 r. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Zławieś Wielka dla miejscowości Stary Toruń. 

7) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Zławieś 

Wielka dla miejscowości Stary Toruń. 

8) w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Zławieś Wielka na rok 2012. 

7. Informacja o pracy wójta między sesjami. 

8. Wolne wnioski i zapytania. 

9. Zakończenie obrad XIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 
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Ad. 1 

Otwarcie obrad XIII sesji Rady Gminy i stwierdzenie quorum. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Otworzyła obrady XIII sesji Rady Gminy. Poinformowała o usprawiedliwionych 

nieobecnościach członków rady i na podstawie listy obecności stwierdziła, że jest 

wystarczająca ilość radnych do podejmowania prawomocnych uchwał. Powitała wójta gminy 

wraz z pracownikami, komendanta Policji w Chełmży pana Wojciecha Zacharskiego, 

zaproszonych gości, osoby zainteresowane obradami oraz sołtysów i radnych.  

 

 

Ad. 2 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poinformowała, że projekt protokołu z poprzedniej sesji był zamieszczony na stronie 

internetowej urzędu gminy odpowiednio wcześnie i można było się z nim zapoznać. Dodała, 

że znajduje się on na sali obrad i można zgłaszać uwagi. Nikt z radnych nie zabrał głosu, 

poprosiła, więc o głosowanie, kto z radnych jest za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji.  

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie.  

 

Z uwagi na nieobecność zastępcy przewodniczącego gminy poprosiła radnego Piotra 

Pawlikowskiego o pomoc w sprawnym prowadzeniu obrad. 

 

Ad. 3 

Sprawozdanie z działalności Komisariatu Policji w Chełmży na terenie gminy Zławieś 

Wielka za 2011 r. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła Komendanta Wojciecha Zacharskiego o zreferowanie tematu.  

 

Wojciech Zacharski - Komendant Komisariatu Policji w Chełmży 

Przedstawił sprawozdanie z działalności Komisariatu Policji w Chełmży na terenie gminy 

Zławieś Wielka za 2011 r.  

 

Sprawozdanie w załączeniu do protokołu. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Podziękowała i porosiła obecnych o zadawanie pytań. 

 

Piotr Pawlikowski – radny 

Zapytał, jakie są postępy w śledztwie w sprawie podpaleń w Rzęczkowie. 

 

Wojciech Zacharski - Komendant Komisariatu Policji w Chełmży 

Odpowiedział, że postępowanie w tej sprawie przejęła Komenda Miejska Policji z Torunia 

i nie posiada aktualnych informacji na ten temat. Wie, że postępowanie cały czas się toczy, 

akta sprawy, jakie posiada od 2004 roku były udostępniane wydziałowi kryminalnemu, 

niestety nie wie nic więcej w tym temacie.  
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Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Podziękowała za zreferowanie tematu i zaprosiła na dalsze obrady sesji. 

 

Wojciech Zacharski - Komendant Komisariatu Policji w Chełmży 

Podziękował za zaproszenie, odpowiedział, że obowiązki nie pozwalają mu zostać, pożegnał 

się i opuścił salę obrad. 

 

Ad. 4 

Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej oraz Gminnej 

Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2011 r. 

 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła Panią Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej o przedstawienie tematu.  

 

Aldona Michalska – kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

Przedstawiła sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej oraz 

Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2011 r. 

 

Informacja w załączeniu do protokołu. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Podziękowała za przedstawienie tematu i poprosiła radnych o zadawanie pytań. 

 

Piotr Pawlikowski – radny 

Zapytał, czy istnieje regulamin funkcjonowania świetlic socjoterapeutycznych, czy budżet 

Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych został w pełni wykorzystany 

oraz czy osoby korzystające ze szkoleń organizowanych przez GOPS osiągnęły 

samodzielność, znalazły zatrudnienie i przestały korzystać z pomocy.  

 

Aldona Michalska – kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

Odpowiadając na pytanie dotyczące osób, które brały udział w szkoleniach odpowiedziała, że 

część z nich znalazła pracę tj. ok. 13 osób. Dodała, że niestety jest grupa osób, która mimo 

szkoleń wróciła po pomoc do GOPS-u. Jeśli chodzi o wykonanie budżetu, jaki przeznaczony 

jest na działalność Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych odpowiedziała, że nie 

został on wykonany w całości. Wykonanie wyniosło ok. 106 tys.zł a planowanych było 175 

tys. zł. Niestety środki niewykorzystane nie mogą zostać przeznaczone na inną działalność, 

dlatego część, która została zasiliła budżet na nowy rok. Powodem niskiego wykonania 

budżetu jest funkcjonowanie tylko 4 świetlic socjoterapeutycznych na terenie gminy.  

W rejonie Górska świetlica nie funkcjonuje z powodu braku zaplecza lokalowego oraz 

nauczycieli chcących prowadzić zajęcia. W Czarnowie również nie ma nauczyciela, który 

zająłby się prowadzeniem świetlicy. W zeszłym roku nie było również punktu 

konsultacyjnego oraz terapeuty, dlatego w tym roku postanowiono podjąć takie działania, aby 

terapeuta przyjmował systematycznie. Świetlice nie posiadają regulaminu, w jaki sposób mają 

funkcjonować, opierają one swoje działania na planach pracy stworzonych, przez osoby  

w nich pracujące. Co roku składane są sprawozdania z działalności, w których 

wyszczególniona jest ilość uczniów korzystających z zajęć, czas trwania oraz częstość ich 

prowadzenia. Sprawozdania z działalności przekazywane są do Urzędu Statystycznego. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 
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Stwierdziła, że warto byłoby zastanowić się nad inną formą wydatkowania tych środków np. 

organizując wypoczynek dla dzieci lub inne zajęcia terapeutyczne.  

 

Aldona Michalska – kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

Odpowiedziała, że wszystkie organizacje, które zwracają się z prośbą do komisji o środki na 

organizację kolonii, czy innej formy wypoczynku, na której realizowany jest program 

profilaktyki dostają dofinansowanie.  

 

Jarosław Karczewski – radny 

Zapytał, czy można reaktywować świetlicę prowadzoną przy szkole w Czarnowie, ponieważ 

uważa, że jest ona potrzebna i służy dzieciom.  

 

Aldona Michalska – kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

Odpowiedziała, że osoba, która zajmowała się świetlicą w Czarnowie zrezygnowała i nie było 

innych chętnych na kontynuację zadania. W przypadku Górska są osoby, które zgłaszają 

zapotrzebowanie na funkcjonowanie świetlicy. Niestety sygnały ze szkoły są takie, że nie ma 

wolnego pomieszczenia, z którego można byłoby skorzystać.  

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Powiedziała, że świetlica w przypadku Górska nie musi być otwarta przy szkole, 

ponieważ powstał dom kultury, w którym na pewno znalazłoby się miejsce. Dodała, że 

jeżeli z terenu Górska nie ma chętnych nauczycieli do prowadzenia tych zajęć, na pewno 

w sąsiednich miejscowościach znalazłyby się takie osoby. Poprosiła, aby zrobić 

rozeznanie w sprawie zapotrzebowania utworzenia świetlicy w Górsku i przedstawić 

taką informację na przyszłej sesji.   

 

Andrzej Pyzik – radny 

Stwierdził, że jeżeli w naszej gminie nie ma osób chętnych do prowadzenia takich świetlic, na 

pewno znalazłby się one w gminach sąsiednich. Zapytał, kto posiada plany pracy istniejących 

świetlic, aby na ich podstawie można było przeprowadzić kontrole odbywających się zajęć.  

 

Aldona Michalska – kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

Odpowiedziała, że nie posiada tych planów, ale w sprawozdaniu rocznym są zawarte 

wszystkie informacje dotyczące godzin oraz dni tygodnia, w których odbywają się zajęcia.  

 

Andrzej Pyzik – radny 

Powiedział, że takie plany zajęć powinny być dostępne, ponieważ w sprawozdaniu rocznym 

podaję się to, co było, ale nie można faktycznie stwierdzić czy zajęcia się odbywały. 

Stwierdził, że może zdarzyć się tak, że zajęcia mogą się nie odbywać, a rachunek za nie 

zostanie wystawiony. Dodał, że w gminie powinny znajdować się terminy otwarcia świetlicy, 

co ułatwiłoby  przeprowadzenie w nich kontroli.  

 

Aldona Michalska – kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

Powiedziała, że przeprowadzona była kontrola świetlicy przy szkole w Przysieku, gdzie 

rzeczywiście odbywały się zajęcia.  

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Powiedziała, że jest daleka od przeprowadzania takich kontroli, ponieważ na pewno zajęcia są 

prowadzone, ale dodała, że plany pracy powinny znaleźć się na stronie internetowej, aby 

większe grono zainteresowanych mogło z nich korzystać. 
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Aldona Michalska – kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

Powiedziała, że przeprowadzając wstępne rozmowy widzi potrzebę utworzenia świetlicy  

w Górsku. Parokrotnie komisja zaznaczała, że ma środki na to zadanie i można ją uruchomić. 

Jednak musi znaleźć się osoba, która zgodzi się prowadzić te zajęcia.  

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Podziękowała za przedstawienie sprawozdania i poprosiła Dyrektora Gminnego Ośrodka 

Kultury i Sportu o omówienie kolejnego punktu.  

 

Ad. 5 

Perspektywy rozwoju oraz założenia merytoryczne współpracy Gminnego Ośrodka 

Kultury i Sportu z jednostkami oświaty, kultury i sportu. 

 

Maria Karpińska – dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu 

Przedstawiła perspektywy rozwoju oraz współpracy GOKiS z jednostki oświaty, kultury  

i sportu. 

 

Informacja w załączeniu do protokołu. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Podziękowała, za omówienie tematu i korzystając z okazji serdecznie przywitała nowo 

powołaną Panią Dorotę Słotkowską Kierownik Wiejskiego Domu Kultury w Górsku. 

Poprosiła o zadawanie pytań do omawianego tematu.  

 

Piotr Pawlikowski – radny 

Zapytał, jakie jest obecnie zainteresowanie zajęciami, które oferuje GOKiS. Dodał, że  

z przedstawionej informacji wynika, iż będzie się ono znacznie rozwijało. 

 

Jarosław Karczewski – radny 

Poprosił o uszczegółowienie, jakiego rodzaju odbywają się zajęcia w GOKiS, na jakich 

zasadach oraz dla kogo są one prowadzone.  

 

Maria Karpińska – dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu 

Poprosiła, aby zwrócić uwagę na to, że jej działalność w GOKiS trwa dopiero od stycznia br. 

a mimo tego powstało już wiele sekcji kulturalnych m.in. sekcja muzyczna polegająca na 

nauce gry na instrumentach, która liczy ok. 20 osób. Funkcjonuje również sekcja wokalna 

skupiająca 17 osób, sekcja plastyczna liczy ok. 20 osób. Najmniejszym zainteresowaniem 

cieszy się nauka języków: angielskiego i niemieckiego. Do sukcesów można zaliczyć aerobik 

prowadzony dla kobiet, w którym uczestniczy ok. 40 osób. Planowane jest również 

utworzenie sekcji teatralnej oraz rytmiki, ale dopiero wtedy, kiedy zgłosi się więcej chętnych. 

Trwa nabór chętnych do sekcji zajmującej się rękodziełem artystycznym, informacja na ten 

temat pojawiła się już na stronie internetowej. W zajęciach tego rodzaju będą mogły brać 

udział dzieci oraz dorośli. 

 

Piotr Pawlikowski – radny 

Poprosił, aby Pani dyrektor poinformowała o kosztach uczestniczenia w zajęciach. 

 

Maria Karpińska – dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu 
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Odpowiedziała, że zatrudnionych jest dwóch instruktorów, instruktor muzyki na ¼ etatu. 

Koszt zajęć, które prowadzi wynosi 30 zł miesięcznie. Zatrudniony jest również instruktor 

wokalu na ¼ etatu, a zajęcia prowadzone są bezpłatnie. Instruktor plastyki pracuje na 

podstawie umowy zlecenia, a opłata za zajęcia wynosi 20 zł na miesiąc. Uczestniczenie w 

zajęciach aerobiku z elementami tańca nowoczesnego dla dzieci i młodzieży wynosi 15 zł 

miesięcznie. Odbywają się również zajęcia aerobiku dla kobiet. Opłata za zajęcia wynosi 30 

zł na miesiąc. Podkreśliła, że instruktorka aerobiku nie jest zatrudniona przez GOKiS tylko 

wynajmuje pomieszczenie, tak samo jest w przypadku nauczycieli języka niemieckiego i 

angielskiego, ponieważ w budżecie nie ma środków, aby zatrudniać tyle osób na etat. 

 

Piotr Pawlikowski – radny 

Zapytał, czy dochody z prowadzonych zajęć pokrywają koszty zatrudnienia instruktora. 

 

Maria Karpińska – dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu 

Odpowiedziała, że niestety GOKiS musi pokrywać część wydatków z własnego budżetu. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Z uwagi na brak pytań do omawianego tematu, zamknęła 5 punkt obrad i ogłosiła 15 min 

przerwy. 

 

O godzinie 15: 30 wznowiła obrady sesji. 

 

Ad. 6 

Podjęcie uchwał 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła pracownika urzędu gminy o omówienie uchwały dotyczącej zmian w budżecie. 

 

Wioleta Barczyńska – referent ds. księgowości budżetowej 

W zastępstwie skarbnika na podstawie uzasadnienia do uchwały omówiła zmiany, jakie 

zostały wprowadzone do budżetu. 

 

Jerzy Dudzic – radny 

Zapytał o kwotę, 95 tys. zł, która zwiększy dział infrastruktury, ale zostanie zdjęta  

z działu dotyczącego transportu i łączności. Poprosił, aby powiedzieć, jakie drogi nie zostaną 

wykonane przez przesunięcie tych środków. 

 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że nie ma żadnego zagrożenia, które uniemożliwiłoby wykonanie czy naprawę 

dróg, ponieważ w budżecie są środki na to, aby wykonać te zadania. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Odczytała projekt uchwały zmieniającej budżet. 

 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr XIII/83/2012 

zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu gminy Zławieś Wielka na 2012 r. 
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Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poinformowała radnych, że kolejna uchwała w sprawie funduszu sołeckiego pozwala na to, 

aby w budżecie na przyszły rok zabezpieczyć środki na fundusz sołecki. Rozdysponowanie 

tych środków ustala się na zebraniach wiejskich w sołectwach.  

 

Jerzy Dudzic – radny 

Wyraził swoje niezadowolenie z zapisów w ustawie na podstawie, której podejmowana jest 

uchwała o funduszu sołeckim. Powiedział, że niesprawiedliwym jest, aby małe miejscowości 

miały przyznane prawie takie same środki funduszu sołeckiego jak duże miejscowości. Dodał, 

że jest możliwość zwiększenia tych środków, niestety ustawodawca po dokonaniu takiego 

zwiększenia uniemożliwił zwrot 30% środków z budżetu państwa. Podkreślił, że nie jest to 

błędem władz gminy, tylko ustawy, dlatego wstrzyma się od głosowania nad tą uchwałą.  

 

Andrzej Pyzik – radny 

Powiedział, że chciałby, aby wieś Stary Toruń otrzymała tyle środków ile otrzymał Górsk 

 w ostatnich 3 latach. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Odczytała projekt uchwały. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania liczbą 10 głosów za i 1 wstrzymującym się 

Rada Gminy podjęła  

uchwałę Nr XIII/84/2012 

w sprawie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2013 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła Panią kierownik GOPS, o krótkie omówienie uchwały w sprawie zmiany Statutu 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

 

Aldona Michalska – kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

Poinformowała obecnych, że zmiany dotyczą ustaw na podstawie, których powstał poprzedni 

statut. Powoływano się na ustawy o świadczeniach rodzinnych, dodatkach mieszkaniowych 

oraz na ustawę o pomocy osobom uprawnionym do alimentów. Z uwagi na to, że komórka ds. 

świadczeń rodzinnych i funduszu alimentacyjnego przerodziła się w osobny referat i została 

w strukturach urzędu gminy, należało wykreślić z obowiązującego statutu zapisy z nią 

związane  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu GOPS. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr XIII/85/2012 

w sprawie zmiany statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Złejwsi Wielkiej 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła pracownika urzędu o omówienie kolejnej uchwały. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 
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Poinformował obecnych, że nazwy ulic nadawane są na podstawie wniosków, które 

najczęściej składają sołtysi. Mieszkańcy wsi zgłaszają swoje propozycje do sołtysów, 

określają lokalizację i proszą o nadanie nazwy ulicy. Dodał, że na dzisiejszej sesji zostaną 

nadane nazwy ulicom w miejscowościach Rozgarty i Zławieś Mała.  

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Podziękowała i odczytała projekt uchwały. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr XIII/86/2012 

w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowościach Rozgarty i Zławieś Mała. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła kierownika referatu rolnictwa o omówienie projektu uchwały w sprawie sprzedaży 

nieruchomości mienia komunalnego gminy, położonej w Górsku z udzieleniem bonifikaty od 

ceny jej zbycia. 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Przypomniał o tym, że podobna uchwała została podjęta na sesji grudniowej. Upoważniała 

ona radę do przekazania działki znajdującej się w Górsku na rzecz Zgromadzenia Św. 

Michała Archanioła w Markach – Strudze. Niestety biuro prawne wojewody stwierdziło, że 

jest w niej uchybienie prawne, ponieważ jako darowizny nie można przekazać działki na 

działalność sakralną. Uchwała, która ma zostać podjęta na dzisiejszej sesji określi wysokość 

bonifikaty od ceny szacunkowej nieruchomości, na jaką zgadza się rada gminy. Biegły 

oszacował wartość działki na kwotę ok. 84 tys. zł. Poprosił radnych o podjęcie decyzji ile % 

będzie wynosiła bonifikata. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Podziękowała za wyjaśnienia. Przypomniała, że na posiedzeniu wspólnym komisji 

zaproponowano, aby bonifikata wyniosła 99% i poprosiła radnych o wypowiedzenie się  

w tym temacie. 

Nikt z radnych nie zabrał głosu. Poprosiła, więc o wpisanie do uchwały liczby 99, 

określającej wysokość bonifikaty.  

Odczytała projekt omawianej uchwały. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr XIII/87/2012 

w sprawie sprzedaży nieruchomości mienia komunalnego gminy, położonej 

w Górsku z udzieleniem bonifikaty od ceny jej zbycia. 

 

Poprosiła, aby w akcie notarialnym zaznaczyć, że grunty te zostają przeznaczone na 

działalność sakralną, która ma służyć mieszkańcom. 

Poprosiła pracownika urzędu o krótkie omówienie kolejnej uchwały. 

 

Marcin Pelc – inspektor ds. planowania przestrzennego 

Powiedział, że przyczyną uchylenia uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Zławieś Wielka dla miejscowości Stary Toruń były 

zapisy w niej się znajdujące, a nie procedura jej uchwalania. Zapisy naruszały obowiązujące 

przepisy prawa m.in. rozporządzenia w sprawie techniki prawodawczej. Pozostawienie tych 

zapisów skutkowałoby skierowaniem skargi na uchwałę przez wojewodę. Uchylenie uchwały 

wyprzedzi zatem działania organu nadzoru i umożliwi sprawne i szybkie usunięcie uchybień 

oraz wprowadzenie do obiegu prawnego uchwały zgodnej z prawem. 
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Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Podziękowała za wyjaśnienia i odczytała projekt omawianej uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr XIII/88/2012 

w sprawie uchylenia uchwały Nr XI/74/2011 Rady gminy Zławieś Wielka z dnia 28 

grudnia 2011 r. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Zławieś Wielka dla miejscowości Stary Toruń 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poinformowała obecnych, że kolejna uchwała ściśle wiążę się z tą podjętą przed chwilą  

i dodała, że pan Pelc w pełni ją omówił. Poprosiła o chwilę uwagi i skupienia, ponieważ 

należy odczytać cały projekt uchwały przed jej podjęciem, a jest on bardzo długi.  

Po odczytaniu uchwały zapytała, kto jest za jej podjęciem. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr XIII/89/2012 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Zławieś 

Wielka dla miejscowości Stary Toruń 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła kierownika referatu rolnictwa o omówienie ostatniej uchwały w sprawie przyjęcia 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie gminy Zławieś Wielka na rok 2012. 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Poinformował, że rada gminy do dnia 31 marca każdego roku w drodze uchwały musi przyjąć 

program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. 

Uchwała, którą przygotowali pracownicy została zaopiniowana przez powiatowego lekarza 

weterynarii w Toruniu i uzyskała akceptację kół łowieckich z terenu gminy. Poprosił więc o 

zajęcie stanowiska w tej sprawie przez radnych. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Odczytała projekt ostatniej uchwały i poprosiła radnych o głosowanie. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr XIII/90/2012 

w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Zławieś Wielka na rok 2012. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Podziękowała radnym za sprawny przebieg punktu podjęcie uchwał i ogłosiła 10 min. 

przerwy. 

O godzinie 17:00 wznowiła obrady sesji. 

Ad. 7 

Informacja o pracy wójta między sesjami 

Jan Surdyka – wójt 

Przedstawił informację o pracy wójta między sesjami.  



 10 

Informacja w załączeniu do protokołu. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Podziękowała i poprosiła radnych o zadawanie pytań. 

Piotr Pawlikowski – radny 

Poprosił o więcej informacji na temat nowej ustawy śmieciowej. Zapytał, jakie będą warunki 

współpracy z firmą Trading i jak będzie wyglądał system zagospodarowania odpadów. 

Poprosił, aby wójt powiedział, jaki jest wynik rozmów z prezesem Żyłkowskim w sprawie 

punktów przedszkolnych. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, które ze spotkań wójta przyniosły już efekt finalny i tematy rozmów będą 

wprowadzone w życie. 

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał, dlaczego chodnik w Górsku na wysokości posesji pana Jenty jest rozbierany przez 

pracowników urzędu. 

 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział kolejno na zadane mu pytania. Jeśli chodzi o ustawę śmieciową powiedział, że 

będzie to duża zmiana nie tylko w naszej gminie, ale w całym kraju. Podatek śmieciowy 

będzie pobierany od każdego mieszkańca w zależności od ilości wytworzonych śmieci. Do 

końca roku Rada zobowiązana jest ustalić wysokość tego podatku. Wstępnie wyliczono, 

że jeden mieszkaniec produkuje około 265 kg śmieci rocznie, koszt odbioru śmieci przez 

firmę wyniesie ok. 11 zł od osoby, co na pewno odbije się na rodzinach wielodzietnych. 

Urząd gminy będzie musiał ogłosić przetarg na takie usługi i podpisze umowę z firmą, która 

go wygra. Mieszkańcy gminy nie będą musieli podpisywać umów indywidualnie. 

 

Na drugie pytanie odnośnie punktów przedszkolnych odpowiedział, że fundacja pana 

Żyłkowskiego chce przystąpić do konkursu organizowanego przez Urząd Marszałkowski. 

Jeśli wygrałaby ten konkurs, gmina zobowiązana jest do prowadzenia punktu przedszkolnego 

przez kolejne dwa lata. Dodał, że w Górsku może powstać druga zmiana, ponieważ jest 

odpowiednia ilość dzieci chcących uczęszczać do przedszkola i na pewno urząd gminy będzie 

występował z takim wnioskiem do fundacji. 

Powiedział, że chodnik, o który pytał radny Pyzik rzeczywiście jest rozbierany, ponieważ 

okazało się, że leży on na prywatnym gruncie. Dla gminy lepszym rozwiązaniem było 

rozebranie go, niż płacenie odszkodowania, jakiego żądał właściciel.  

Jednym z najważniejszych spotkań było spotkanie z dyrektorem NFZ w Bydgoszczy, 

Efektem tego spotkania jest otwarcie gabinetu ginekologicznego od kwietnia br.  

Dodał, że ciekawym tematem jest również temat spalarni. Koszt przedsięwzięcia to ok. 3 mln. 

złotych. Spalarnia przerabiałaby ok. 6 ton sortowanych śmieci na dobę. Sortownia mogłaby 

znajdować się na wysypisku w Łążynie. Po przerobie uzyskiwano by frakcję olejowo-

opałową, którą można by wykorzystać na ogrzewanie obiektów gminnych. Urządzenie 

służące do spalania śmieci znajduje się na wschodzie Polski, przedstawiciele urzędu 

pojadą tam, aby zobaczyć jak działa i ocenić czy warto dalej interesować się tym 

tematem. Zaznaczył przy tym, że gmina posiada możliwości kredytowe w bankach na tę 

ewentualną inwestycję. Dodał, że należy się dobrze zastanowić czy inwestować w spalarnię, 

ponieważ jest to ważne ogniwo odnośnie nowej ustawy śmieciowej.  
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Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, jak to, co mówił wójt o spalarni ma się do umowy trójstronnej, podpisanej  

w zeszłym roku właśnie w sprawie spalarni, która miała powstać w Bydgoszczy. 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że nie była to umowa, tylko list intencyjny, ponieważ spalarnia, o której mowa 

jeszcze nie powstała.  

Bogdan Pawłowski – radny 

W imieniu rolników zapytał, kto pokryje koszty wymarzniętych upraw. 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Poinformował, że do urzędu wpłynęła informacja, aby jak najszybciej ocenić stan 

przezimowania ozimin na terenie naszej gminy i odesłać ją do Urzędu Wojewódzkiego. Urząd 

chce zorientować się, jaka jest skala problemu, nasz urząd przekazał informację, iż ok. 90% 

zbóż ozimych i rzepaku zostało wymrożonych. Na 4 tyś. hektarów 400 rolników poniosło 

straty. Informacje zebrane przez Urząd Wojewódzki zostaną wysłane do ministra rolnictwa, 

który podejmie decyzje o ogłoszeniu lub nie klęski żywiołowej oraz o przyznaniu lub nie 

dodatkowych środków dla poszkodowanych. Kiedy była susza i powódź uruchomiono 

kredyty preferencyjne, ale w tym przypadku nie posiadamy żadnych informacji. Być może 

będzie trzeba powołać komisje, która oszacuje straty. Zaproponował wstępnie, aby w komisji 

znalazł się radny Piotr Pawlikowski i radny Marcin Kędzierski, jako przedstawiciel Izby 

Rolniczej oraz sołtysi. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poinformowała, że posiada informację o tym, iż w innych gminach działają już takie komisje 

i poprosiła o powiadomienie jej jak tylko taka komisja zostanie utworzona w naszej gminie. 

Zapytała, czy są jeszcze pytania do wystąpienia wójta. Z uwagi na brak pytań przeszła do 

kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 8 

Wolne wnioski i zapytania 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poinformowała radnych o pismach, które wpłynęły do biura rady oraz o protokołach, jakie na 

jej ręce złożyli przewodniczący komisji rady gminy. Przypomniała o składaniu oświadczeń 

majątkowych do końca kwietnia br. Zwracając się do dyrektor GOKiS złożyła wniosek, 

aby powstał plan funkcjonowania świetlic wiejskich.  

Piotr Pawlikowski – radny 

Poinformował, że w dniu 23 lutego br. odbyło się posiedzenie komisji ochrony środowiska 

rolnictwa i bezpieczeństwa, w którym udział wzięli członkowie komisji oraz zaproszeni 

goście tj. Prezes Gminnej Spółki Wodnej Pan Piotr Owieśny, Kierownik Gminnego Zakładu 

Komunalnego i pracownicy urzędu gminy. Tematyką spotkania było funkcjonowanie 

Gminnego Zakładu Komunalnego, ocena ładu przestrzennego, infrastruktury drogowej, 

oświetlenia oraz sytuacja Gminnej Spółki Wodnej. Wnioski wypracowane przez komisje 

zostały zapisane w protokole z posiedzenia, złożonym w biurze rady. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Ustosunkowała się do wniosku radnego, szczególnie do potrzeby reaktywowania Gminnej 

Spółki Wodnej. Powiedziała, że w tym celu na początku maja odbędzie się spotkanie robocze, 

aby zorientować się jak spółki te funkcjonują w innych gminach.  
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Jerzy Dudzic – radny 

Zapytał, jakie jest przeznaczanie budynku po byłej bibliotece w Górsku, czy będzie on 

remontowany i na jakie cele będzie przeznaczony. Poprosił również o odpowiedź na pytanie 

dotyczące przeznaczenia pozostałej kwoty po rozstrzygnięciu konkursu ofert na realizację 

zadań publicznych w zakresie upowszechniania kultury fizycznej i sportu w gminie. Zapytał, 

czy przewodniczący komisji, która rozpatrywała wnioski w konkursie mógłby powiedzieć coś 

więcej na temat zadań, jakie w swojej ofercie zgłosiło stowarzyszenie UKS Trójka Górsk. 

Henryk Lizak – radny 

Zapytał, co powstanie na miejscu starej karczmy w Górsku, która została rozebrana. 

Odnosząc się do wypowiedzi kierownik GOPS Aldony Michalskiej dodał, że również 

komisja, której jest przewodniczącym widziała potrzebę utworzenia świetlicy 

socjoterapeutycznej w WDK. Jednak z uwagi na brak wyposażenia postanowiono odłożyć ten 

temat na później. Zapytał również, dlaczego stowarzyszenie AA zostało przeniesione 

z GOKiS-u do świetlicy wiejskiej w Złejwsi Wielkiej. Zaznaczył, że osoby uczęszczające na 

spotkania zgłosiły ten problem, ponieważ ciężko było im się przemóc w chodzeniu na 

spotkania, a teraz zostali przeniesieni do budynku znajdującego się w centrum wsi.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła wójta o udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że pomieszczenie po bibliotece w Górsku remontowane jest, aby przeznaczyć 

je na lokal mieszkalny, w którym będzie mogła zamieszkać jedna z potrzebujących rodzin. 

Jeśli chodzi o starą karczmę w Górsku odpowiedział, że była mieszkanka zgłosiła propozycje 

wykupu gruntu. Jeżeli będzie taka wola rady grunt zostanie sprzedany,  

a jeżeli nie, przeznaczony na inny cel.   

Odnosząc się do pytania radnego Lizaka dotyczącego zmiany lokalu przez grupę AA 

odpowiedział, że Świetlica Integracyjna w Złejwsi Wielkiej powstała właśnie po to, aby 

służyć takim celom. Każda z organizacji, która użytkuje lokal robi to nieodpłatnie i ma do 

wykorzystania wyposażenie, które się w nim znajduje. Dodał, że GOKiS w Złejwsi Małej 

musi mieć pomieszczenia na swoją działalność, dlatego wszystkie inne stowarzyszenia będą 

korzystać ze świetlicy integracyjnej w Złejwsi Wielkiej.                         

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Powiedziała, że uważa, iż wszystkie organizacje korzystające z gminnych pomieszczeń  

w momencie wprowadzenia się do lokalu powinny podpisać regulamin użytkowania 

obiektu. Poprosiła, aby w najbliższym czasie powstał taki regulamin, ponieważ ułatwi to 

współpracę z organizacjami korzystającymi z lokali. 

Krzysztof Rak – asystent wójta 

Odpowiedział na pytanie radnego Dudzica dotyczące rozdysponowania reszty  środków, jakie 

pozostały po rozstrzygnięciu konkursu na sport. Poinformował, że wójt nie zadecydował 

jeszcze, co stanie się z resztą kwoty, która została. Powiedział, że należy z tym poczekać do 

czasu podpisania umów ze stowarzyszeniami, które zostały wybrane w drodze konkursu. Jeśli 

chodzi o UKS Trójka Górsk w swojej ofercie zgłosili zadania zakupu strojów sportowych dla 

zawodników, zorganizowanie turniejów dla dzieci z terenu gminy oraz pokrycie kosztów 

transportu na turnieje, które odbywają się na szczeblach wyższych. Jeśli środki nie zostaną 

wykorzystane z powodu nie dostania się drużyn do dalszej fazy rozgrywek UKS będzie 

musiał zwrócić resztę pieniędzy do urzędu gminy.  
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Wioleta Warzocha – sołtys 

Zapytała, kiedy w świetlicy integracyjnej w Złejwsi Wielkiej zostanie uruchomiona kuchnia, 

ponieważ mieszkańcy chcieliby wynajmować pomieszczenia na uroczystości 

okolicznościowe. Zapytała również jak wygląda sprawa chodnika, który ma powstać od 

sklepu w Pędzewie do Złejwsi Wielkiej.  

Janusz Fifielski – mieszkaniec 

Zapytał o świetlice wiejskie, którymi zajmują się KGW, ponieważ uważa, że przekazując je 

pod opiekę GOKiS narodzą się konflikty. Świetlice, jak sama nazwa wskazuje nazywają się 

wiejskie, więc prowadzą je panie z KGW i czasem panowie z OSP, finansowane są często ze 

środków sołeckich, więc nie rozumie sensu, aby zarządzał nimi GOKiS. Zapytał, na czym 

miałaby wyglądać współpraca GOKiS-u z KGW.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Powiedziała, że zgadza się z wypowiedzią swojego przedmówcy, że gospodarzem świetlicy 

musi być ktoś z KGW lub innej organizacji znajdującej się na terenie, gdzie stoi świetlica, ale 

opieka GOKiS-u miałaby na celu uregulowanie kwestii finansowych, o których powie 

asystent wójta. 

Krzysztof Rak – asystent wójta 

Powiedział, że główna przyczyną, iż świetlice zostały wprowadzone pod zarząd GOKiS-u był 

problem z ewidencjonowaniem dochodów pochodzących z działalności świetlic. Nikt nie 

kwestionuje roli kół gospodyń wiejskich i ochotniczych straży pożarnych, które dobrowolnie 

zajmują się opieką nad świetlicami. Dodał, że przygotowuje projekt współpracy GOKiS-u ze 

świetlicami, ale musi on być przedyskutowany z panią Karpińską, aby móc przedstawić go 

członkom KGW. Należy zawrzeć w nim sposób rozliczania wpływów za wynajem sali i opłat 

za korzystanie z mediów i poboru prądu. Nie może być takiej sytuacji, że KGW wynajmuje 

salę, a pieniędzy, jakie pobiera za prąd i wodę nie przekazuje na konto urzędu, który reguluje 

opłaty z własnego budżetu. W związku z tym wójt, przedstawil propozycje rozliczania. W 

porozumieniu z paniami z KGW zostały ustalone stawki za wynajem świetlic na różnego 

rodzaju imprezy okolicznościowe. Wójt nie ma na celu zabrać gospodarzenia świetlicami 

paniom z KGW, tylko poprzez GOKiS wpierać ich działania. Wszyscy chcieliby, aby życie 

kulturalne przeniosło się też do tych miejscowości, gdzie ten dostęp jest utrudniony i tam 

gdzie społeczność lokalna bardzo się angażuje. Dodał, że przykładem takiego zaangażowania 

jest świetlica w Łążynie gdzie działalność jest wzorcowa. 

Rafał Żelazek – sołtys, prezes GZ LZS 

Przedstawił problem budżetu LZS na 2012 rok. Środki, jakie stowarzyszenie otrzymało  

w wyniku rozstrzygnięcia konkursu nie pokryją kosztów założonych w harmonogramie i 

kosztorysie. Dodał, że stowarzyszenie miało prawo w ofercie konkursowej zawrzeć koszty na 

pokrycie pracy księgowej. Niestety kwota przeznaczona na ten cel została ucięta do zera  

i niestety LZS-y nie posiadają środków na prowadzenie księgowości. Poprosił, aby jego imię  

i nazwisko, jako przewodniczącego LZS było umieszczane pod artykułami i opisami 

wydarzeń, jakie są publikowane na stronie internetowej.  

Maria Gulczyńska – sołtys 

Odniosła się do tematu świetlic. Powiedziała, że panie z KGW w Łążynie działają prężnie. 

Nie mają nic przeciwko zapłacie za wodę i prąd, ale chciałaby, aby inni zauważyli ich ciężką 

pracę. Dodała, że nikt nie docenia tego, że sprzątają wokół budynku, myją okna, piorą firany, 

a nawet malują ściany. Prace te wykonywane są dobrowolnie. Pieniądze wypracowane 

w czasie organizowania różnego typu imprez, wynajmowania sal itp. przeznaczane są na 

dalszą działalność i wzbogacanie sprzętu, jaki znajduje się w świetlicy. KGW w Łążynie 
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organizuje wiele imprez m.in. Dzień Dziecka, zabawy karnawałowe dla dzieci oraz dzień 

seniora. Prowadzona jest pełna dokumentacja z działalności, dlatego poprosiła, aby ująć to 

wszystko w regulaminie użytkowania świetlic. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Powiedziała, że został poruszony bardzo ważny temat świetlic, poprosiła dyrektora 

GOKiS, wójta i pana Raka o przygotowanie projektu regulaminu użytkowania świetlic 

do końca kwietnia. Zaznaczyła, że należy najpierw przeprowadzić analizę kosztów ich 

utrzymania. Dodała, że świetlice wiejskie są mieniem gminy, czyli wszystkich jej 

mieszkańców i należy zajmować się nimi zgodnie z prawem. Poprosiła wójta o udzielenie 

odpowiedzi na wcześniej zadawane pytania.  

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że kuchnia, o którą pytała pani Warzocha na razie nie będzie uruchomiona, 

ponieważ brak jest środków w budżecie na to zadanie. Dodał, że postara się, aby zapewnić 

jakieś minimum użytkowania kuchni na okres przejściowy, aby osoby wynajmujące lokal 

mogły z niej korzystać. 

 

Poinformował, że sprawa chodnika Pędzewo – Zławieś Wielka nie jest taka prosta, ponieważ 

należy przejść długą procedurę administracyjną. Aby zbudować chodnik trzeba wyciąć kilka 

drzew. Zadanie zostanie zrobione dwuetapowo najpierw położony zostanie chodnik od 

Złejwsi do Marwitu, ponieważ nie ma z tym żadnych trudności. Drugi etap zostanie 

przeprowadzony planem miejscowym i potrwa on ok. roku.  

 

Odnośnie budżetu LZS, o który pytał pan Żelazek odpowiedział, że decyzja o przyznaniu 

środków na sport została podjęta na podstawie oceny komisji. Zaproponował, aby członkowie 

LZS dokonali korekty zaplanowanych działań, jeśli ich budżet nie pozwala na to, aby 

wykonać wszystkie zadania.  

W odpowiedzi na wypowiedź pani z KGW Łążyn powiedział, że koło dysponuje dużym 

majątkiem gminy i uważa, że powinny wnosić do niego własną pracę. Po zatwierdzeniu 

regulaminu użytkowania zostanie wybrany gospodarz świetlicy, który w porozumieniu 

 z dyrektorem GOKiS-u będzie prowadził ewidencję wpływów i wydatków z działalności 

świetlicy. Dodał, że urząd gminy ponosi odpowiedzialność przed urzędem skarbowym  

i te sprawy należy prowadzić zgodnie z prawem. 

Jarosław Karczewski – radny 

Poprosił o wyjaśnienie kwestii, dlaczego mieszkańcy nadal dostają wezwania za wodę za 

okres 5 lat wstecz. Dodał, że wiele osób dostaje wezwania do zapłaty za rachunki, które były 

zapłacone. Niestety większość ludzi nie trzyma tak starych rachunków w swoich 

dokumentach i nie mogą udowodnić tego, że dokonywali takiej opłaty. Uważa, że temat wody 

należy jak najszybciej zamknąć.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Przypomniała, że w zeszłym roku na sesji podano termin, do którego gmina miała uregulować 

sprawy związane z wodą. Termin ten jest do czerwca, br. dlatego poprosiła, aby poczekać do 

tego czasu i zobaczyć, jakie efekty przyniosły te działania. 

Jan Surdyka – wójt 

Powiedział, że zanim zaczęto porządkować sprawę wody zadłużenie wynosiło ok. 856 tys. 

złotych, a teraz wynosi tylko ok. 175 tys. złotych. Dodał, że udało się ściągnąć tę różnicę od 

nieuczciwych odbiorców i przeprosił uczciwe osoby, które regularnie płacą a w wyniku tego 

bałaganu dostały wezwania do zapłaty. Stwierdził, że nie można przekreślić tego zadłużenia, 

które nadal jest, tylko egzekwować zapłatę od niepłacących.  
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Piotr Pawlikowski – radny 

Poinformował o tym, że droga Łążyn – Zarośle Cienkie jest bardzo zniszczona przez ciężkie 

samochody dojeżdżające do inwestycji znajdującej się w tamtym terenie. Poprosił  

o interwencję w tej sprawie u inwestora, do którego dojeżdża ten ciężki sprzęt. 

Bogusław Ziółkowski – dyrektor SP Łążyn 

Zapytał, czy jest możliwość ograniczenia przejazdów dużych kontenerów w godzinach 

nocnych przez drogę z Rzęczkowa w stronę Łubianki. Dodał, że jest to droga brukowa zalana 

asfaltem, która bardzo niszczeje przez częste przejazdy ciężkich samochodów. Stwierdził, że 

stare budynki znajdujące się przy tej drodze są również zagrożone.   

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że wspólnie z wójtem Łubianki podjęte zostały próby o położenie nowej 

nawierzchni na tej drodze. Niestety w tej sprawie nie ma odpowiedzi ze strony Urzędu 

Marszałkowskiego. Dodał, że właściciel drogi ustala poziom nośności, co nie zostało 

uczynione w tym przypadku. Powiedział, że zgłosi ten problem do zarządu dróg 

powiatowych.   

Rafał Żelazek – sołtys, prezes GZ LZS 

Zapytał, kiedy zostanie otwarta Astro-Baza.  

 

Jan Surdyka – wójt 

Astro-baza była finansowana ze środków z Urzędu Marszałkowskiego, który zobowiązał się 

dokonać poprawek w budowie. Niestety wyniknęły pewne trudności i żeby nie czekać dłużej 

postanowiono, że gmina we własnym zakresie dokona wymiany płyty betonowej, która nie 

nadaje się do użytku.  

Janusz Fifielski – mieszkaniec 

Zapytał, czy gmina planuje zaoferować usługi w przyszłej spalarni śmieci sąsiednim gminom 

oraz czy wybudowanie tej spalarni na terenie naszej gminy nie wywoła konfliktu  

z Bydgoszczą, w której również ma powstać spalarnia, która miała odbierać śmieci z naszej 

gminy.  

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że naszego urządzenia nie można nazwać spalarnią, ponieważ ma pracować 

w cyklu pracy zamkniętym i nie produkować żadnych pyłów tylko gaz ulatniający się  

w powietrze. Jest to temat przyszłościowy, ale jeśli uda nam się kupić to urządzenie na pewno 

będziemy chcieli współpracować z innymi gminami.   

Ad. 9 

Zakończenie obrad XIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Stwierdziła, że tematy dzisiejszych obrad zostały wyczerpane i o godzinie 18: 50 zamknęła 

obrady.   

  

Protokołowała:                                                                     Przewodnicząca Rady Gminy 

Sylwia Suduł                                                                                Małgorzata Kutnik   


